
P R O T O K  Ó Ł    Nr   XXXI/2004
z sesji Rady Gminy Świdnica
odbytej dnia 9 grudnia 2004r.

w sali narad Urzędu Gminy Świdnica.

Godzina rozpoczęcia – 9°°
Godzina zakończenia – 14³°

W sesji rady gminy na ogólną liczbę 15 radnych
udział wzięło 15 radnych.

P o r z ą d e k   o b r a d :
1.   Otwarcie sesji.
2.   Wyznaczenie sekretarza obrad.
3.   Wnioski do porządku obrad.
4.   Przyjęcie protokołu  z obrad  poprzedniej  sesji.
5.   Sprawozdanie z działalności wójta  gminy w okresie między sesjami.
6.   Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji.

7.   P o d j ę c i e     u c h w a ł   :  

1) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2004,
2)  w  sprawie  nadania  statutu  Gminnemu  Ośrodkowi  Pomocy  Społecznej  w
Świdnicy,
3) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu nieograniczonego
nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica
( Gogołów dz. 413/5),
4) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu nieograniczonego
nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica
( Gogołów dz. 413/4),
5) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu nieograniczonego
nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica
( Mokrzeszów ),
6) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu nieograniczonego
nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica
( Witoszów  Dolny),
7) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 
8)  zmieniającej  uchwałę  Rady  Gminy   Świdnica  w  sprawie  ustalenia  zasad
sprzedaży nieruchomości stanowiących własność Gminy Świdnica, 
9) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe
odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Świdnica, 
10) w sprawie powołania członka stałej komisji rady gminy.

8.   Zapytania , interpelacje , wolne  wnioski.
9. Informacja   o  działalności  przewodniczącego   rady  gminy  w  okresie   między



sesjami. 
         10.  Sprawozdania z działalności stałych komisji rady gminy w okresie między
               sesjami.
         11.   Odpowiedzi  na zapytania , interpelacje i wolne wnioski.

   12.   Sprawy różne.
13.  Zakończenie sesji .

Ad.    1

Obrady XXXI  sesji Rady Gminy Świdnica otworzył przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz.
Przewodniczący powitał radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził
quorum i prawomocność podejmowanych uchwał.

Ad.    2

Na sekretarza obrad wyznaczono radnego Pana Tadeusza  Szybińskiego.

Ad.    3
Porządek obrad XXXI sesji  przedstawił przewodniczący rady gminy Pan Wiesław Malisz. Do
zaproponowanego porządku wniosek złożyła radna Marianna Bujko. Wniosek dotyczył
umożliwienia wystąpienia w trakcie sesji sołtysa wsi Komorów Pani Władysławy Łach. Po
wyjaśnieniu przez przewodniczącego, że sołtysowi z mocy prawa taka możliwość przysługuje,
wniosku nie głosowano.  Porządek przyjęto stosunkiem głosów: za  15, przeciw i wstrzymujących
się nie było. 

Ad.    4

Protokół z obrad XXX sesji rady gminy przyjęto  za 14 głosów, przeciw nie było, przy 1 głosie
wstrzymującym się.

Ad.    5

Sprawozdanie z działalności wójta gminy w okresie między sesjami złożyła Pani Teresa Mazurek –
Wójt Gminy Świdnica. 
Po wysłuchaniu sprawozdania dyskusji nie prowadzono. Jedynie radny Robert Mucha prosił o
informację dotyczącą  przetargów  jakie Pani wójt omówiła w sprawozdaniu i ich wyników
finansowych. Pani wójt odpowiedziała, że w sprawozdaniu była mowa o ogłoszonych przetargach
na roboty instalacyjne, obsługę geodezyjną i inne. Jeśli natomiast chodzi o wynik negocjacji
dotyczących sprzedaży nieruchomości, o co pytał radny, to wysprzedaliśmy były budynek  szkoły
podstawowej w Makowicach  za kwotę 104 tysiące złotych oraz grunt wysypiska w Bojanicach za
kwotę 15 tysięcy złotych. 

Ad.    6 

Sprawozdanie z realizacji uchwał rady podjętych na poprzedniej sesji złożyła wójt gminy Pani
Teresa Mazurek. Po wysłuchaniu informacji dyskusji nie prowadzono. 



Ad.     7             P o d j ę c i e         u c h w a ł:

1)  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  budżetu  gminy  na  rok  2004  przedłożył
przewodniczący  rady  gminy  Pan  Wiesław  Malisz.  Pozytywną  opinię  wydała
Komisja Budżetu i Finansów.   Głos w dyskusji zabrali:

➔  Radny Robert Mucha  prosił o wyjaśnienie  ujęcia w korekcie kwoty na remonty
mostków  w  Lutomi,  pytał  czy  wydatkowanie  było  opiniowane  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Budownictwa?
Wyjaśnienia  udzieliła  Pani  wójt  Teresa  Mazurek;  otóż  Dolnośląski  Zarząd
Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych  z/s  w  Świdnicy  rozpoczął  regulację  potoku
Bielina.  Potok należy do RZMiUW , natomiast  mostki należą  do gminy. Żeby
móc prawidłowo  wykonać regulację potoku należało również wykonać mostki.
Stąd podjęcie takiej decyzji, a mianowicie o ich wykonaniu. Wykonano trzy mostki
za kwotę  41.000 złotych.  

➔ Radny  Kazimierz  Dudzic  –  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Komunalnej,
Przestrzennej i Budownictwa poinformował, że komisja nie opiniowała wydatku,
ale to nie oznacza, że nie było celowości wykonania mostków, tym bardziej,  że
cena była bardzo korzystna.

➔ Radny Robert Mucha mówił, że nie kwestionuje potrzeby wykonania mostków, ale
jego kierunek jest  taki   aby przy okazji   remontu mostków w Lutomi,  wykonać
remont mostku w Bojanicach.  Tym bardziej, że jak powiedziano koszt wykonania
był bardzo korzystny. A według zapewnień Pani wójt remont mostku w Bojanicach
miał mieć miejsce do końca bieżącego roku.
W  odpowiedzi  Pani  wójt  oświadczyła,   że  remont  mostku  w  Bojanicach
oszacowano na  kwotę  45.000 tysięcy złotych.  Mostki w Lutomi były w znacznie
gorszym stanie niż Bojanicki. Niemniej mostek w Bojanicach zostanie naprawiony
w takim stopniu aby był przejezdny.
Uchwałę Nr XXXI/368/2004 podjęto 14 głosami za – jednogłośnie.

2)  projekt  uchwały  w sprawie  nadania  statutu  Gminnemu Ośrodkowi  Pomocy
Społecznej  w  Świdnicy  przedłożył  przewodniczący  rady  gminy  Pan  Wiesław
Malisz.  Uzasadniła  Pani  Ewa  Burdek  kierownik  GOPS.   Pozytywną  opinię
wydała Komisja Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw Socjalnych. Dyskusji nie
prowadzono. Uchwałę Nr XXXI/369/2004 podjęto 15 głosami za -  jednogłośnie.

3) projekt uchwały   w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu
nieograniczonego nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność Gminy
Świdnica  (  Gogołów  dz.  413/5)   przedłożył  przewodniczący  rady  gminy  Pan
Wiesław  Malisz.  Pozytywną  opinię  wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.
Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr XXXI/370/2004 podjęto 15 głosami za –
jednogłośnie. 

4) projekt  uchwały  w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu



nieograniczonego nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność Gminy
Świdnica  (  Gogołów  dz.  413/4)  przedłożył  przewodniczący  rady  gminy  Pan
Wiesław  Malisz.  Pozytywną   opinię  wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.
Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr XXXI/371/2004 podjęto 15 głosami za –
jednogłośnie.

5) projekt  uchwały  w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu
nieograniczonego nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność Gminy
Świdnica ( Mokrzeszów ) przedłożył  przewodniczący rady gminy Pan Wiesław
Malisz.  Pozytywną opinię wydała Komisja Rolnictwa i Leśnictwa. Dyskusji  nie
prowadzono. Uchwałę Nr XXXI/372/2004 podjęto 15 głosami za – jednogłośnie.

6) projekt uchwały  w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu
nieograniczonego nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność Gminy
Świdnica  (  Witoszów   Dolny)  przedłożył  przewodniczący  rady  gminy  Pan
Wiesław  Malisz.  Pozytywną  opinię  wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.
Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr XXXI/373/2004 podjęto 15 głosami za –
jednogłośnie.  

7)  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości
przedłożył przewodniczący rady gminy Pan Wiesław Malisz.  Pozytywną  opinię
wydała Komisja Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Budownictwa. Dyskusji
nie  prowadzono.  Uchwałę  Nr  XXXI/374/2004  podjęto  15  głosami  za  –
jednogłośnie.  

8) projekt uchwały w sprawie zmiany  uchwały Rady Gminy  Świdnica w sprawie
ustalenia  zasad  sprzedaży  nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy
Świdnica przedłożył przewodniczący rady gminy Pan Wiesław Malisz. Pozytywną
opinię wydała Komisja Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Budownictwa. Z
wyjaśnień  udzielonych  przez    przewodniczącego  komisji  Pana  Kazimierza
Dudzica  jak  i  radnego  Pana  Stanisława  Ochockiego   uchwała  ma  na  celu
umożliwienie wykupu mieszkań lokatorom, którzy złożyli podania o wykup a ze
względów  formalnych  (  wygaśnięcia  z  końcem  2004  roku   terminu
obowiązywania korzystniejszych warunków nabycia lokali) nie będzie to możliwe.
Przedłużenie działania uchwały o trzy miesiące będzie z korzyścią dla lokatorów
zainteresowanych  wykupem lokali  mieszkalnych.   Uchwałę  Nr  XXXI/375/2004
podjęto 15 głosami za – jednogłośnie.

9) projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Świdnica przedłożył
przewodniczący  rady  gminy Pan Wiesław Malisz.  Projekt  uchwały  opiniowała
Komisja Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Budownictwa. Przewodniczący
komisji Pan Dudzic Kazimierz podkreślał, że komisja dwukrotnie dyskutowała w
sprawie taryf wody i ścieków.  Przy czym jedno z posiedzeń odbyło się wspólnie z
Komisją Rozwoju i Infrastruktury  Rady Miasta Świdnica. Udało się wypracować



wspólne stanowisko jeśli chodzi o stawkę wody dla przedsiębiorstw zajmujących
się produkcją zwierzęcą.    Głos w dyskusji zabrali:

➔ Radny Zbigniew Kondziarz nie ma zastrzeżeń do stawek wody i ścieków i pod tym
kątem uwag nie słyszał.  Niepokoi go natomiast podwyżka opłaty tzw. stałej. Na
dzisiaj jej wzrost jest znaczny. A jeśli przypomnieć jej genezę  to miała to być
symboliczna opłata.   Tymczasem nie odzwierciedla zamysłu jej  wprowadzenia.
Dlatego radny wstrzyma się z głosem w podjęciu uchwały. 

➔ Radny Stanisław  Ochocki  podkreślał,  że  jak  wszystkim wiadomo,  nie  pała  on
miłością do ŚPWiK  i generalnie uważa, że nie powinny istnieć taryfy wody. Bo
jak ten sam produkt można sprzedawać po różnej cenie. Tym sposobem kara się
jakby osoby prowadzące działalność gospodarczą. Pewnie na dzisiaj nic to nie
zmieni, ale może w przyszłości natchnie  niektórych ludzi do myślenia.

➔ Radny Roman Bogusławski  zdziwiony  jest  natomiast  faktem, że  do ceny wody
nalicza się podatek VAT, bo to przecież nie jest ani usługa ani towar.

➔ Radny Kazimierz Dudzic  uważa natomiast , że nie obędzie się bez powtórnego
przeanalizowania porozumienia zawartego z ŚPWiK.  Może uda się  go zmienić.
Ale  tak,  żeby   gmina miała  coś  w tej  spółce do  powiedzenia  i  miała również
wpływ na cenę wody. 

➔ Radny Fabian Bartoszewicz poruszył sprawę ponoszenia  dwukrotnej odpłatności
tzw.  opłaty  stałej.  Mianowicie  raz  uiszcza  się  ją  przy  odczycie  poboru  wody.
Drugi  raz  naliczona  jest  w  fakturze  za  ścieki.  A  de  facto  ,  nie  odczytuje  się
wielkości zrzutu ścieków. 

➔ Ten sam problem poruszyli radni Sara i Mytych. Mówiono, że temat opłaty stałej
należy  podnieść  i  Komisja  Gospodarki  Komunalnej  bezwzględnie   z  takim
wnioskiem musi wyjść. Druga rzecz jaką koniecznie należy poruszyć to sprawa, o
której mówił radny Bartoszewicz.

➔ Radny Stanisław Ochocki uważa, że jest właśnie czas, żeby zająć się  tematem
porozumienia i  naszego  udziału w spółce.

➔ Radny Robert Mucha – także jest zdania, że należy  zastanowić się nad naszym
tkwieniem w takiej spółce, w której gmina nie ma nic do powiedzenia.
Po  wyczerpaniu  głosów  w  dyskusji  przystąpiono  do  głosowania  projektu
uchwały.  Uchwałę Nr XXXI/376/2004 podjęto następująco: za 9 głosów, głosów
przeciw nie było,  przy 6 głosach wstrzymujących się.

10)  projekt  uchwały  w sprawie powołania członka stałej  komisji  rady gminy
przedłożył przewodniczący rady gminy Pan Wiesław Malisz.  Pisemny wniosek  o
powołanie w skład Komisji Budżetu i Finansów złożył radny Stanisław Ochocki.
Okazało  się  jednak,  że  radny Ochocki  byłby członkiem czwartej  stałej  komisji
rady gminy.  A zgodnie ze Statutem Gminy Świdnica  radny może być członkiem
tylko trzech stałych komisji rady gminy.  Po takim wyjaśnieniu radcy prawnego –
radny Stanisław  Ochocki złożył wniosek o wycofanie projektu  uchwały. W tej
sytuacji  radny Kazimierz Dudzic prosił o zasięgnięcie opinii prawnej, czy taki
zapis w statucie nie  jest aby niezgodny z ustawą o samorządzie gminnym. 
Wniosek radnego Stanisława Ochockiego głosowano następująco: za 14 głosów,
przeciw nie było, przy 1 głosie wstrzymującym się. 



Ponadto  w  tym  punkcie  porządku  obrad   Pani  Łach  Władysława  sołtys  wsi
Komorów  odczytała  pismo  na  temat  braku  ujęcia  w  Wieloletnim  Planie
Inwestycyjnym Gminy Świdnica kanalizacji Komorowa. Pismo z prośbą o ujęcie
tej inwestycji w WPI  Pani sołtys przekazała na ręce  Pani wójt.  Pani wójt w
odniesieniu  podkreślała,  że  Wieloletni  Plan Inwestycyjny  nie  jest  dokumentem
sztywnym,  będzie  ulegał  częstym  zmianom  w  zależności   chociażby  od
pozyskiwanych  środków  z  zewnątrz  i  istnieje  możliwość,  że  kanalizacja  w
Komorowie będzie wcześniej  planowana niż dzisiaj wskazuje na to  WPI.

Ad.   8           Zapytania, interpelacje, wolne wnioski.

1. Radny Henryk  Sara:
- zgłasza, że w Grodziszczu nie świeci dość duża ilość lamp ulicznych, radny nie
wie  czy ma to  związek  z modernizacją  oświetlenia,  prosi  o  sprawdzenie  tego
faktu.
2. Radny Roman Bogusławski:
- w związku z tym, że dnia 19 grudnia 2004r. w świetlicy w Gogołowie planuje się
wystawienie Jasełek a świetlica jest w remoncie, radny prosi o  przygotowanie jej
pod  tym kątem,
- ponawia sprawę migających lamp w Jagodniku, prosi o interwencję, a także w
sprawie przestawienia zegarów sterujących,
- prosi o wystąpienie do Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie przekazania
wykazu mienia agencji,
- prosi  o zajęcie się tematem wygospodarowania placu zabaw dla mieszkańców
Miłochowa,
- po raz kolejny informuje, że przy budynku nr 17 w Jagodniku składowane są
śmieci – radny prosi o interwencję.
3. Radny Henryk  Kończak:
-  prosi  o  wystąpienie  do  KZK o   przywrócenie  kursów dla  dojeżdżających  na
trzecią zmianę,  
-zwraca uwagę, że są bardzo brudne przystanki, brak jest rozkładów jazdy  i koszy
na śmieci, 
- prosi o zamontowanie wiaty przystankowej w Bystrzycy  Górnej,
- prosi o informację co się dzieje z Ośrodkiem Rehabilitacji w Bystrzycy Górnej?
4. Radny Robert Mucha:
- prosi  o  przekazanie  informacji  sołtysom jak  należy kontaktować się  z  firmą,
która będzie w gminie prowadzić zimowe utrzymanie dróg  ( numery telefonów,
osoby odpowiedzialne itd. ),
- ponawia sprawę zorganizowania spotkania z Agencją Nieruchomości Rolnych,
-  prosi  o  wystąpienie  do  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  lub  komornika  w
sprawie wykupu części pomieszczeń w pałacu w Jakubowie z przeznaczeniem na
świetlicę wiejską,
-  prosi  o  wystąpienie  do  Starostwa  Powiatowego  o  przykrycie  rowu w
Makowicach( od wiaduktu do szkoły ),



-  prosi  o  wystąpienie  do  KZK  w  sprawie  wprowadzenia  dwóch  kursów  do
Makowic.
5. Radny Fabian Bartoszewicz:
-    zgłasza,  że na drodze powiatowej Modliszów – Witoszów -  Świdnica ,  na
odcinku około 1 km brak jest oświetlenia, a często w tym miejscu dochodzi do
wypadków ( okolice bramy wjazdowej do Latawca ).

Ad.     9

Informację  o  działalności  przewodniczącego  rady  gminy  w  okresie  między  sesjami  złożył
przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz. Po wysłuchaniu informacji dyskusji nie prowadzono.
Jedynie  radny  Fabian  Bartoszewicz  powrócił  do  sprawy  sprzedaży  Pani  Gnieckiej  i  Panu
Czemerzyńskiemu drogi  biegnącej przez ich posesję. Według radnego jest w tej sprawie uchwała o
likwidacji drogi, ale  chyba z winy urzędu do dzisiaj niezrealizowana.  Natomiast według wyjaśnień
zastępcy wójta  droga nie jest  możliwa do zlikwidowania, bo  pozbawia się dojazdu do innych
działek.  A  w obrębie  posesji  nie  ma  możliwości  ustanowienia  drogi  koniecznej  bądź  na  inne
rozwiązanie nie godzą się sąsiedzi.  

Ad.   10

Informację z działalności  stałych komisji rady gminy ( w oparciu o protokoły z komisji ) złożyli
przewodniczący:

1) Komisji Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Budownictwa,
2) Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki,
3) Komisji Budżetu i Finansów,
4) Komisji Rewizyjnej,
5) Komisji Zdrowia, Ochrony  Środowiska i Spraw Socjalnych.

W/w komisja na swoim posiedzeniu rozpatrywała między innymi sprawę wniosku Pani Zofii
Bogińskiej zamieszkałej  w Bojanicach w sprawie sprowadzenia na pobyt stały z Kazachstanu
brata Pani Bogińskiej, Jana Krienickiego.
Ponieważ  temat jest bardzo istotny i poważny  komisja wyłącznie go rozpoznała i uznała, że
decyzję winna podjąć rada gminy.
Głos w dyskusji zabrali:

➢ Radny Robert Mucha  uważa, że problem jest bardzo poważny a jednocześnie delikatny, mimo
trudności  ekonomicznych  gminy.   Radny  wnosi  o  zaproszenie  rodziny  Pani  Bogińskiej  i
proponuje zagospodarować na ten cel część gminną budynku w Opoczce.  Gmina nie jest aż taka
biedna i w minimalny sposób  może tej rodzinie pomóc. Może powołać w tym celu komitet, na
pewno w temat włączą się lokalni przedsiębiorcy. Gmina w każdej kadencji powinna zaprosić
jedną rodzinę  i w ten sposób pomóc naszym rodakom z Kazachstanu.   Urządzenie lokalu w
Opoczce nie będzie kolidować  z listą osób oczekujących na mieszkania.

➢ Radny  Henryk  Kończak  jako  przewodniczący  Społecznej  Komisji  Mieszkaniowej  chce
podkreślić,  że  lista  osób  oczekujących  na  mieszkania  jest  bardzo  długa,  a  ilość  mieszkań
znikoma.  Radny uważa, że najpierw właściwym byłoby zasięgnąć  opinii wyborców.

➢ Radny Jan Mytych, jest za tym aby pomóc Pani Bogińskiej. Ale nie dzisiaj należy podejmować
decyzję.   Bo pomoc tym ludziom to  nie  tylko przydzielenie  lokalu.  Oni  przyjadą z  paroma
pakunkami  osobistych  rzeczy.   Generalnie  koszt  ich  urządzenia  to  około  100.000  złotych.



Dlatego radny składa wniosek  aby na dzisiejszej  sesji  nie podejmować żadnej decyzji  i  nie
głosować w tej sprawie. 

➢ Radna Regina Adamska  podkreśla, że sprawa bardzo ją poruszyła ale myśli o przyjęciu rodziny
bez  obciążenia  dla  gminy  ,  lecz  w  jakiś  inny  sposób  tzn.  poprzez  powołanie  fundacji  i
poszukanie sponsorów. Ze swojej strony obiecuje, że  w taką właśnie formę pomocy zaangażuje
się. 

➢ Radny Tadeusz Szybiński popiera myśl Pani Adamskiej, uważa także, że  poparcie mieszkańców
jakie zdobyła Pani Bogińska to trochę mało. Za tym powinno iść ich wsparcie finansowe i takie
właśnie deklaracje.

➢ Radny Robert Mucha ponownie zabierając głos przypomniał, że w Opoczce jest budynek, który
od sześciu lat nie jest wykorzystywany i propozycja przydzielenia tam lokalu Pani Bogińskiej, to
dobra propozycja a przy wsparciu radnych można tej rodzinie pomóc.

➢ Radny Stanisław Ochocki uważa, że nie należy robić medialnego spektaklu z tak poważnego
problemu. Uważa również, że więcej inicjatywy powinna wykazać Pani Bogińska. Bo pięknie
jest  obiecywać,  ale  nie  kiedy można  obietnicy nie  spełnić.  Stąd  najpierw  należy rozpoznać
możliwości. Dlatego także wnosi aby dzisiaj sprawy nie rozstrzygać.  

➢ Pani wójt , pozostawiła   swój głos  na koniec. Uważa, że do tematu należy wrócić gdy gmina
będzie posiadała  wolny lokal.  Bo  pomimo  tego,  że  koszt  repatriacji  państwo  zwraca  ,  ale
największy problem to zapewnienie  mieszkania.  Nie można ludziom robić złudnych nadziei.
Dlatego od lokalu należy zacząć. 

➢ Radny Zbigniew Kondziarz  mówił, że w takiej sytuacji i przy tak poważnej decyzji potrzebny
jest prze wszystkim spokój a w deklaracjach należy być ostrożnym. Do tematu można wrócić w
późniejszym terminie np. w styczniu. A na dzisiaj temat należy zakończyć.

➢ Radny  Wiesław  Malisz   uważa,  że  nie  należy  myśleć  o  załatwieniu  sprawy  wyłącznie
półśrodkami  i  jedynie  o   zapewnieniu  rodzinie  mieszkania.  Jeżeli  mamy  ją  przyjąć   to  z
odpowiednią godnością.  Myśleć także musimy o całym okresie adaptacyjnym a ten trwa różnie:
miesiąc, dwa i znacznie dłużej.

     Następnie poddano pod głosowanie wniosek  radnego Jana Mytycha  aby dzisiaj nie głosować
sprawy  zaproszenia  z  Kazachstanu  rodziny  Pani  Bogińskiej   na  pobyt  stały  do  Polski.   Za
wnioskiem  głosowano  następująco.  Za  13  głosów,  głosów  przeciw  nie  było,  przy  1  głosie
wstrzymującym się.

Ad.    11              Odpowiedzi na zapytania, interpelacje, wolne wnioski. 

Bieżących odpowiedzi na zapytania udzieliła Pani wójt Teresa  Mazurek:
✔ dla radnego Bartoszewicza – wystąpimy do Starostwa Powiatowego w sprawie oświetlenia drogi,
✔ dla  radnego  Bogusławskiego  –  mamy  zapewnienie  wykonawcy,  że

remont  świetlicy  w  Gogołowie  na  19  grudnia  będzie  wykonany,  sprawę  migocących  lamp
przekażemy Panu Domareckiemu,   wystąpimy do ANR o sporządzenie wykazu,  choć trudno
przewidzieć czy go otrzymamy, ale na pewno wykonamy go we własnym zakresie. Rozpoznamy
temat wygospodarowania terenu pod plac zabaw w Miłochowie,  wystąpimy do ANR w sprawie
usunięcia śmieci przy budynku nr 17 w Jagodniku, 

✔ dla  radnego Kończaka  -  wystąpimy do starostwa w sprawie  byłego ośrodka  rehabilitacji  w
Bystrzycy  z zapytaniem jakie są w stosunku do niego zamiary, wystąpimy także do KZK o
przywrócenie kursów dotyczy to również kursów do Makowic, ale wiąże się to ze zwiększeniem
dotacji, wiaty przystankowe montowane będą w 2005 roku,  

✔ dla radnego Muchy -  rozeznamy temat wystąpienia do ANR lub komornika o  pomieszczenia na
świetlicę w Jakubowie,  sprawa przykrycia rowu – temat jest aktualny, wrócimy do niego, nie
mniej wiąże się to z dodatkowymi wydatkami.  

Ad.    12



1. Pani  wójt  poinformowała,  że  otrzymaliśmy  dotację   w  wysokości  190.000  złotych  z
przeznaczeniem na wyposażenie szkoły podstawowej w Lutomi Dolnej  a także, umorzono nam
odsetki  od  niesłusznie  pobranej  subwencji  z  tytułu   utraconych  dochodów  w  podatku  od
nieruchomości.

2. Przewodniczący  rady  poinformował,  o  opublikowaniu  w   „Wiadomościach   Świdnickich”
artykułu   dotyczącego oświadczenia majątkowego radnego Eligiusz Janasika. Artykuł mówił o
zatajeniu posiadania przez radnego samochodu, a z  oświadczenia wynikało wręcz odwrotnie.
Radny wskazał w oświadczeniu , że posiada zobowiązanie wobec banku  wynikające z podjęcia
kredytu  na  zakup  samochodu.  Przewodniczący  zapowiedział  wystąpienie  w  tej  sprawie  do
redakcji „Wiadomości Świdnickich” z wyjaśnieniem.

3. Przewodniczący  rady  nawiązał  także,  do  innego   artykułu  jaki  ukazał  się  również  w
„Wiadomościach  Świdnickich”  pt.  „Nauka  za  publiczne  pieniądze   WŁADZA SIĘ UCZY''.
Ubolewał,  że  w  tym momencie  na  sali  nie  ma  prasy,  po  czym odniósł  się   do  krytycznej
wypowiedzi radnego Muchy zawartej  w tym artykule. Zaapelował, żeby wreszcie usiąść 
 do zgody i zacząć współpracować dla dobra gminy. Prosił  aby skończyć z działaniami jakie
prowadzi Pan Mucha przeciw gminie.   Radny Mucha niejako w odpowiedzi  stwierdził, że nie
będzie komentował działań jakie przewodniczący rady prowadzi przeciw niemu.
Pani wójt oświadczyła, że nie będzie komentowała ani artykułu ani zaistniałej sytuacji. Ale od
pewnego czasu wyczuwa  ataki Pana Muchy na jej osobę.  Apeluje aby Pan Mucha rozdzielił
funkcję policjanta od radnego. Jeśli chodzi o szkolenia – to Pani wójt szkoli się i będzie szkolić a
ten tok  studiów bardzo jej odpowiada i w przeciwieństwie do innych form, nie jest wyrzuceniem
pieniędzy w błoto. 
Radny Mucha przyznał, że w emocjach zdarza się powiedzieć coś nie tak i przeprosił 
Panią wójt jeśli swoim wystąpieniem ją obraził, ale i tak uważa, że on będąc na miejscu Pani
wójt szkoliłby się za własne pieniądze.  Oświadczył ponadto, że umie rozgraniczyć funkcje i na
sesji jest radnym. Cieszy także fakt, że zanosi się na pozytywne zmiany. 

     
Ad.    13

W  związku  z  wyczerpaniem  wszystkich  punktów  porządku  obrad  XXXI  sesji  Rady  Gminy
Świdnica, przewodniczący rady podziękował za udział i zakończył obrady.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:
E. Świerczyńska 


